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Sittard-Geleen, 22-03-2023

Betreft: inzet voor grensoverschrijdende politiesamenwerking EPICC

Geachte Gouverneur,

In de afgelopen en komende weken ligt het Regionaal Beleidsplan Politie (RBP) van de politie-
eenheid Limburg voor de periode 2024 – 2027 voor in de Limburgse gemeenteraden.

Er is nogal wat te doen over dit beleidsplan. Met name de reductie van 67 agenten in Zuid-Limburg 
doet terecht de wenkbrauwen fronsen. 

De veelheid aan uitdagingen waar Zuid-Limburg voor staat en komt te staan, vraagt om voldoende 
capaciteit. Buiten de problematiek in het stedelijk gebied die we ook in de Randstad tegenkomen, 
kent Zuid-Limburg ook specifieke problematiek in het buitengebied van plattelandsgemeenten én in 
het bijzonder specifieke problematiek van grensoverschrijdende criminaliteit. 

Zuid-Limburg grenst dan ook voor 220 kilometer aan Vlaanderen, Wallonië en Noordrijn-Westfalen 
en slechts voor 4,8 kilometer aan de rest van Limburg c.q. Nederland. 

Aangezien Limburg in zijn geheel als grensregio is te kwalificeren, is het voor D66 evident dat de 
samenwerking met de buurlanden in Limburg van het grootste belang is.

In dat kader hebben we één van onze Europarlementariërs op 4 maart jl. uitgenodigd voor een 
overleg met de directeur van de Euregio Maas-Rijn en een commissaris van de Belgische Federale 
Politie om bijgepraat te worden over EPICC, de bestaande euregionale samenwerking van 
politiediensten. 

We hebben daarin mogen horen hoe waardevol deze samenwerking is, maar ook waar het nog aan 
schort in de samenwerking. Zie ook het bericht in de Aachener Zeitung dat er aandacht aan 
besteedde.1 Onder andere de ‘openingstijden’ en de formalisering van de samenwerking vanuit 
Nederlandse zijde komen hierin aan de orde.

Het verbaast D66 dat er in het hele Regionaal Beleidsplan Politie met geen woord gerept wordt over 
EPICC, terwijl internationalisering in dat beleidsplan wel een belangrijk thema is.

1. Deelt u de verbazing bij het ontbreken van EPICC in het Regionaal Beleidsplan Politie, waarin 
andere Euregionale initiatieven als EuRIEC wel genoemd worden? 

2. Bent u bereid om in uw contacten met de eenheid Limburg en de burgemeesters in de 
Veiligheidsregio’s het belang van deze samenwerking onder de aandacht te brengen? 

3. Bent u bekend met hetgeen beschreven wordt in het artikel van de Aachener Zeitung? 

1 https://www.aachener-zeitung.de/nrw-region/euregionale-polizeistelle-macht-um-17-uhr-feierabend_aid-
86302871 

https://www.aachener-zeitung.de/nrw-region/euregionale-polizeistelle-macht-um-17-uhr-feierabend_aid-86302871
https://www.aachener-zeitung.de/nrw-region/euregionale-polizeistelle-macht-um-17-uhr-feierabend_aid-86302871


Criminaliteit in de Euregio staat niet stil buiten kantooruren. De bezetting van EPICC is wel 
gebonden aan kantooruren. Criminelen maken zich niet druk om grenzen, nationale 
soevereiniteit, taalbarrières et cetera. EPICC doet ontzettend goed en waardevol werk in de 
criminaliteitsbestrijding in de Euregio, maar wordt wel beperkt in haar mogelijkheden, alleen 
al in bezetting. 

4. Bent u met D66 eens dat we er alles aan moeten doen om grenzen die voor criminelen niet 
bestaan ook voor opsporings- en politiediensten te slechten?

D66 vindt het onverteerbaar dat EPICC in Kerkrade geen 24/7 bezetting kent. Het 
aantal meldingen buiten kantooruren mag misschien lager zijn, het kunnen wel nu 
net in de avonduren cruciale meldingen zijn. 

5. Bent u met D66 van mening dat de nationale overheid mogelijk moet maken dat EPICC rond 
de klok bezet is, vanwege het belang van grensoverschrijdende criminaliteitsbestrijding in 
grensregio Limburg? 

In andere lidstaten van de EU bestaan overal geformaliseerde Police Customs Cooperation 
Centres op basis van verdragen of ministeriële overeenkomsten tussen lidstaten. De 
samenwerking formaliseren in een PCCC kan het verkrijgen van Europese co-financiering 
vergemakkelijken. 

6. Deelt u de mening van D66 dat Nederland er goed aan zou doen EPICC als PCCC te 
formaliseren samen met de Duitse en Belgische overheid, waarmee het makkelijker wordt er 
specifieke middelen voor vrij te maken vanuit de nationale overheden en de EU om te 
werken aan grensoverschrijdende criminaliteitsbestrijding? Zo nee, waarom niet?

Afnemende capaciteit, geen fulltime bezetting op de Euregionale samenwerkingsplek in 
Kerkrade en tegelijkertijd wel problemen met grensoverschrijdende criminaliteit. D66 kan 
het maar niet rijmen met elkaar. 

7. Bent u bereid om vanuit uw rol als Rijksheer, danwel vanuit uw voorzitterschap van de EGTS 
Euregio Maas-Rijn hiervoor in Den Haag aandacht te vragen bij de minister van Justitie en 
Veiligheid en de vaste Kamercommissie Justitie en Veiligheid?

8. Bent u bereid om de leden van de vaste Kamercommissie Justitie en Veiligheid uit te nodigen 
voor een werkbezoek aan EPICC en de organisatie hiervan samen met de Euregio Maas-Rijn 
en EPICC op te pakken?

D66 hoopt op een spoedige beantwoording zodat gemeenteraden hiermee rekening kunnen houden 
bij de behandeling van het regionaal beleidsplan.

Met vriendelijke groeten,

Leon Vaessen

D66 Limburg 


